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stav certifikace stav zpracování rozvojové strategie

personální obsazení (jak orgány, tak především 

kancelář a její připravenost realizovat CLLD)

zabezpečení po stránce finanční – zajištění provozu 

kanceláře ( jak provoz kanceláře v přechodném 

období a také jak uvažujete se zajištěním prostředků 

na předfinancování CLLD až se rozjede. I když to 

bude až v příštím roce.
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V současné době  kancelář MAS spolu se 

správní radou intenzivně pracuje  na  

úpravě stanov podle NOZ a Metodiky pro 

certifikaci. Návrh stanov byl konzultován 

JUDr. Deverovou, kde byly navrženy  

úpravy citace ( z hlediska  NOZ). S 

konečným návrhem čekáme na  avizované 

školení MZe , které má proběhnout  

začátkem července.  Poté  bude   změna 

stanov  schválena Valnou hromadou MAS  

a stanovy budou zapsány u soudu a ve 

Sbírce listin. Ostatní podmínky certifikace ( 

území, ved. pracovník pro SCLLD a pod) 

má MAS splněny.

V rámci přípravy  SCLLD byla uspořádána 

série veřejných diskuzních setkání 

pracovních skupin a veřejnosti z území. 

Bylo provedeno dotazníkové šetření, sběr 

záměrů a místní šetření v jednotlivých 

obcích v území MAS. Byla získána  data  

jednak z ČSÚ, jednak oslovením širokého 

spektra subjektů působících´v území, vč. 

dat z dalších úřadů   V současné době 

probíhá vyhodnocení  situační analýzy a je 

sestavován návrh SWOT analýzy. 

7.7.2014 proběhne  veřejné projednání 

SWOT, Následně  bude sestaven návrh 

priorit, cílů a opatření a zveřejněn k 

připomínkování. Dále bude postupováno 

podle metodiky tvorby SCLLD.

Správní rada, a další povinné orgány MAS jsou 

obsazeny  členy MAS, kteří aktivně spolupracují 

jednak při plnění povinností vyplývajících z realizace  

SPL, a také při tvorbě SCLLD. Seznam členů a 

obsazení orgánu je k dispozici na stránkách MAS  

www.maslabskeskaly.cz.

Kancelář MAS :

- v HPP je  zaměstnána Jiřina Bischoffiová  - ved. 

pracovník pro realizaci SPL a SCLLD ( nyní tvorba 

SCLLD)

- dále je zaměstnána na HPP  Bc. Petra Morvai, 

administrativa 

- v rámci příprav  SCLLD je zaměstnán v rámci 

projektu OPTP Robert Morvai, od července Jiří 

Zikmund, Petra Šofrová, Mgr. Václav Zibner, Ing. 

Roman Haken.  Pro realizaci  SCLLD  - podle  účasti  

MAS v jednotlivých  OP budou přijati podle potřeby 

manažeři se kterými již nyní MAS  spolupracuje, při 

tvorbě a realizaci SPL ( nyní na DPP). Materiální 

Nyní je provoz  kanceláře hrazen z části z PRV (realizace 

SPL) u aktivit týkajících se přímo SPL. V následném 

přechodném období počítáme  s  avizovaným  

financováním  MZe  - na dofinancování aktivit  týkajících 

se SPL.  Případné potřebné další financování bude  

zajištěno z členských příspěvků MAS. MAS má v 

současné době  půjčku z ÚK ( 1.000.000), za kterou ručí  

směnkou Ing. Šípová, která již není zaměstnána v 

kanceláři MAS a není předsedkyní MAS. Vzhledem k 

tomu, že  současný předseda MAS (ani nikdo jiný)  ručit 

osobním majetkem  nemůže ( nechce), vypomůžou s 

předfinancováním  obce z území MAS, které poskytnou  

návratnou finanční výpomoc na předfinancování  jak 

realizaci aktivit  vztahujících se k SPL, tak 

předfinancování  realizace SCLLD.
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MAS je připravena k certifikaci. Všechny 

podmínky dle postupu certifikace 

splňujeme. V letních měsících provedeme 

změnu v rejstříku - MAS mění název a tím 

pádem budou také provedeny úpravy ve 

stanovách MAS.

MAS má zpracovanou analytickou část, 

stanoveny priority území. V současné 

době se pracuje na strategické části. 

Termín dokončení a zveřejnění je 

stanoven na 31.8.2014.

MAS má funkční a provozuschopnou kancelář - 

manažera SPL, asistentku, administrativní 

pracovnici, manažera projektu ESF, vzdělávacího 

poradce projektu ESF. manažera projektu 

spolupráce.

Orgány MAS jsou složeny v předepsaném 

procentuálním zastoupení.

Kancelář MAS je zajištěna ze zdrojů projektů. Organizace 

má příjem z členských příspěvků a darů. Příjmy MAS 

jsou z prodeje regionálních výrobků, provozování 

Informačního centra a Společenského klubu Střelnice.

Příprava MAS na nové programové období EU
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Ve stadiu přípravy - dosud jsme jí vnímali 

ve všeobecné rovině, protože nebyly 

schváleny podmínky certifikace. V 

současné době již jsou schváleny vládou a 

je možné upravovat dokumenty v souladu s 

nimi.

Zpracována analýza území, ta se bude 

veřejně projednávat (cca červenec) a bude 

se připravovat návrhová a implementační 

část.

Navazujeme na stávající období a na zkušenosti z 

něj. Personální zajištění tudíž máme. Teprve po 

schválení strategie a schválení čerpání v jednotlivých 

OP počítáme s rozšířením týmu tak ,aby aktivity v 

každém OP řídil jeden manager.

Předpokládáme že využijeme úvěrů či soukromých 

půjček. Velmi bychom uvítali, kdyby kraj i v tomto období 

pomohl s předfinancováním obdobně, jak tomu je nyní - 

tj. bezúročnou půjčkou.
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Dne 24.6. valná hromada MAS schválila 

nové stanovy a navolila nové orgány v 

souladu s Metodikou pro certifikaci a NOZ. 

Nyní bude následovat zápis do rejstříku. V 

zastupitelstvech obcí probíhá schvalování 

zařazení správního území do území 

působnosti SCLLD MAS: z 35 obcí chybí 

zatím 11. Výzva k podávání žádostí o 

standardizaci nebyla doposud vyhlášena.

Proběhlo komunitní projednávání - zjištění 

rozvojových potřeb v území MAS. 

Zorganizovali jsme 8 tématických a 

regionálních seminářů. Se zástupci obcí a 

vybranými aktéry rozvoje území byly 

vedeny řízené rozhovory. Shromáždili 

jsme analytické podklady pro tvorbu 

SWOT analýzy a sestavení obsahových 

rámců návrhové části SCLLD.

Povinné orgány jsou zvoleny, je určeno 5 zájmových 

skupin, žádná nemá více jak 49% hlasovacích zpráv. 

Kancelář zatím pracuje v obsazení 2 plných úvazků. 

Pro realizaci nové strategie  počítáme s personálním 

posílením.

Prostředky na čerpání provozních nákladů jsou 

zabezpečeny do konce roku 2014. Byly vytvořeny 

úsporami z minulých let.

K předfinancování čerpáme poskytnutou bezúročnou 

půjčku od Ústeckého kraje ve výši 1mil.Kč, rádi bychom ji 

čerpali i v příštím období.
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Společnost bude připravena podat žádost o 

certifikaci v 09/2014

Vysoký stupeň rozpracovanosti, a to ve 

vztahu k opatření III.4.1 PRV ČR - Získání 

dovedností, animace a provádění

SERVISO, o.p.s. bude kompletně připravena do 

31.8.2014

1. Prolongace půjčky od ÚK ve výši 400 tis. do 

31.12.2016

2. Předpoklad podpory z prostředků PRV ČR - 500 tis. (je 

v řešení)
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v přípravě, zatím nevybraná MAS, 

dopracováváme stav o.p.s. do stavu, dle 

požadavků dodané standardizace, 

nevidíme žádný vážnější problém,

Jsme ve fázi. kdy se dokončuje 

kompletace a zapracování připomínek z 

obcí, komunitních setkávání a ostatních 

dat.

Orgány MAS jsou ustavené, zakladatelé, správní 

rada, dozorčí rada, statutár - ředitel, komise, účetní + 

připravení zaměstnanci, zatím pracující většinou na 

DPP, DPČ, na HPP zatím pouze někteří klíčoví 

zaměstnanci.  V současném personálním obsazení 

jsme schopni zajistit chod MAS

Provoz kanceláře MAS - příspěvky + sponzorské dary, 

předfinancování CLLD, předjednáno na ÚK, bezúročná 

půjčka 500tis, rezervní plán, dohoda s ČS, půjčka (již 

máme realizovány 2, na předfinancování projektů) 

Očekáváme také možnost čerpání z OPTP, v příštím 

období, plus rozjednáno v KB a RB
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Příprava stanov (v srpnu 2014 plánována 

VH, kde schválíme nové stanovy).

analytická část, téměř hotová. Strategická 

na začátku.

orgány zvoleny. Kancelář - k dispozici 3 

zaměstnanci.

Máme projekt spolupráce do ledna 2015. Pak doufáme v 

avizovaný projekt spolupráce - 500 tis. Kč. 

Předfinancování jako nyní - půjčky měst, kraje a banky.
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Po dořešení území působností na další 

období 2014 - 2020 nyní připravujeme 

úpravu vnitřních dokumentů organizace. 

Čekáme na připravované školení k tomuto 

tématu a následně budou dokumenty 

předloženy příslušným orgánům MAS a 

proběhne zápis do rejstříku. Společnost vše 

směřuje k tomu, aby byla v 09/2014 

připravena podat žádost o certifikaci.

V tuto chvíli aktualizujeme analytickou 

část na základě série komunitních setkání 

a řízených rozhovorů s aktéry z území 

působnosti, které proběhly v rámci 

podpory SCLLD z OPTP. Dále budeme 

pokračovat dle příslušných metodik.

Kancelář MAS:

 - v současné době 2 pracovníci HPP - SPL, 1 

pracovník HPP - dotace Karlovarský kraj, 1 

pracovník HPP a 2 pracovníci DPP - SCLLD - OPTP

- do budoucna předpokládáme dle pravděpodobných 

zájmových operačních programů personální rozšíření 

na základě výběrových řízení

Orgány MAS:

- personální změny v orgánech jsou směřovány k 

požadavkům standardizace a faktu, že části členů 

SR a DR dne 22.7.2014 končí funkční období.

V tuto chvíli je provoz zajištěn do konce roku 2014 

částečně ze zdrojů PRV, částečně z dotace 

Karlovarského kraje a částečně z dotace OPTP na 

SCCLD. Předfinancování částečně řešeno bezúročnou 

půjčkou od ÚK, bankovními úvěry a půjčkami od měst a 

obcí.

  

Pozn.: nebyly dodány informace od MAS Cínovecko a ještě vznikají nové místní akční skupiny na Litoměřicku. 

S předfinancováním provozních nákladů MAS bychom uvítali pomoc od kraje. Na realizaci samotných projektů MASky počítají s tím, že žadatelé k financování budou využívat komerční i nekomerční úvěry, 

případně vlastní zdroje.  

V současné době by bylo velmi žádoucí, aby prostřednictvím MASek mohlo být zabezpečeno zpracování projektových dokumentací stavebních projektů, jako příprava a podmínky pro vlastní realizaci 

strategie 2014 – 2020 na územích MASek.

Nám podpořeným i nepodpořeným by velmi pomohlo, kdyby bylo možné opět posunout splatnost půjček – právě proto, že se nad naše očekávání podařila možnost čerpání dotace na provoz MAS z PRV 

2007 – 2013 i v letošním roce a navíc ještě očekáváme, že by měla být možnost pro čerpání dalších peněz (zejména mzdy) na zabezpečení konce letošního roku a počátku příštího ve výši 500 tis. Kč z PRV – 

zatím je to v jednání a zatím se neví, jaký nástroj k čerpání zvolit – prý pravděpodobně nějakou formou projektu spolupráce IV.2.1.  

Všeobecně se dá říci, že všechny MASky se opravdu poctivě připravují. Všechny by měly mít dle podmínek programu OP – TP (MMR) do konce srpna vyvěšené základní dokumenty k dalšímu připomínkování. 

Všechny jsou do programu OP – TP zapojeny.

Skutečně se pravidelně scházíme, abychom strategie připravovali jednotně – ne aby byly stejné, ale abychom v tom měli nějakou společnou koncepci a aby strategie nebyly v zájemném rozporu (neprotiřečIly si).

Stav certifikace – vláda schválila pravidla pro certifikaci 21.5.2014. Dosud nebyla zveřejněna aficiální verze, zatím máme k dispozici to, co šlo do vlády, ale předpokládáme, že snad proti návrhu  

(http://nsmascr.cz/content/uploads/2014/05/METODIKA-PRO-STANDARDIZACI-M%C3%8DSTN%C3%8DCH-AK%C4%8CN%C3%8DCH-SKUPIN_verze-vlada.pdf ) už nejsou změny. Na základě tohoto 

jsme začali certifikace připravovat. Ty jsou více méně podmíněny změnou stanov, tedy všechny MASky jsou ve stadiu schvalování stanov a naplňování podmínek certifikace. Máme v úmyslu požádat o 

certifikaci v první výzvě. Trošku je problém trochu v tom, že výklad podmínek je trochu odlišný od názoru právníků, kteří certifikaci připravovali ) třeba toho, co má a nemá být ve stanovách apod,). Navíc ke 

standardizaci měly proběhnout školení ze strany SZIFu, sice asi dvě nebo tři v celé ČR, ale aspoň to. Mělo to být začátkem července, ale již nyní se neoficiálně ví, že to bude nejdřív koncem července. Takže 

my jsme nuceni něco dělat (protože musíme mít v srpnu vyvěšeno kvůli splnění podmínek OP –TP), ale školit nás budou až poté, co budeme mít všechno hotové, protože stanovy namůžeme nechávat až na 

poslední chvíli.   

MAS si určitě poradí s personálním zabezpečením, i když v současné době je činnost v některých MAS utlumena, díky finančním možnostem, které nebyly dopředu více méně vůbec známy a MASky tedy 

neměly ani možnost si peníze „našetřit“ ( i když si některé z podpořených i tak našetřily), nepodpořené mají možnosti opravdu omezené.

Komentář Hany Dufkové, předsedkyně Krajské organizace Národní sítě MAS:


